

English Version

Policy Name:	Free Access to Educational Resources Policy
--------------	--

▪ **Policy Information:**

Code:	PS 16 SDG04 2
Issue date:	
Revision, Date:	
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	2
Policy Approved Date:	
Decision of the Deans Council:	

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to providing free access to educational resources for all members of the university community and the local community, including libraries, courses, and electronic resources, to promote equal learning opportunities and knowledge accessibility.

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Enable all community members to access educational resources, regardless of their economic status.
2.	Support continuous education and lifelong learning for students and community members.
3.	Strengthen the university's role in community service by providing free knowledge resources.

▪ **Related procedures:**

1.	Free Library and Educational Resources Access Procedure
----	---

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Number of Individuals Accessing Free Resources
----	--

▪ **Recommendations of the last review:**

1.	Develop digital access channels for educational resources to increase efficiency.
2.	Improve digital infrastructure to facilitate free access for the local community.
3.	Conduct periodic evaluations to ensure the effectiveness and efficiency of free access to educational resources.

النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة الوصول المجاني للموارد التعليمية
-------------	--

المعلومات العامة:

الرمز:	PS_16_SDG04_2
تاريخ الإصدار:	
رقم المراجعة، وتاريخها:	
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	2
تاريخ اعتماد السياسة:	
قرار مجلس العمداء:	

المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

نص السياسة:

تلتزم الجامعة بتوفير وصول مجاني إلى الموارد التعليمية لجميع فئات المجتمع الجامعي والمجتمع المحلي، بما في ذلك المكتبات والدورات والموارد الإلكترونية، وذلك بهدف تعزيز فرص التعلم وتوفير المعرفة بشكل متساوٍ.

أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

١.	تمكين جميع فئات المجتمع من الوصول إلى الموارد التعليمية، بغض النظر عن وضعهم الاقتصادي.
٢.	دعم التعليم المستمر والتعلم مدى الحياة للطلبة وأعضاء المجتمع.
٣.	تعزيز دور الجامعة في خدمة المجتمع من خلال توفير موارد معرفية مجانية.

الإجراءات المرتبطة:

١.	إجراء توفير الوصول المجاني إلى المكتبة والمصادر التعليمية
----	---

مؤشرات الأداء:

١.	عدد الأفراد المستفيدين من الوصول المجاني
----	--

توصيات آخر مراجعة:

١.	تطوير قنوات الوصول الرقمي للموارد التعليمية لزيادة الفعالية.
٢.	تحسين البنية التحتية الرقمية لتسهيل الوصول الحر للمجتمع المحلي.
٣.	إجراء تقييمات دورية لضمان فعالية وكفاءة الوصول المجاني للموارد التعليمية.